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Creșterile salariale din Sănătate, 
o fata morgana a Guvernului Tudose?

Întâlnirea din 7
septembrie, de la Ministerul
Dialogului Social, a
federațiilor și confederațiilor
sindicale și patronale cu
reprezentanții Executivului s-a
centrat pe același subiect:
revizuirea legislației fiscale în
domeniul muncii și securității
sociale; în traducere, trecerea
contribuțiilor sociale CAS și
CASS din sarcina
angajatorului în cea a
angajatului, de la 1 ianuarie
2018, informează Federația
”Sanitas”. 

Federația ”Sanitas”
atrage atenția încă odată
asupra anormalității acestei
situații, astfel: ”1. Guvernul
continuă să discute subiectul,
în condițiile în care, oficial, nu există
nici un draft de act normativ sau de
metodologie din care să înțelegem
cum intenționează să pună în aplicare
măsura fiscală; 2. Oricum ne-ar
prezenta guvernanții această intenție,
realitatea este una singură: trecerea
în sarcina angajatului a obligației de
plată a contribuțiilor sociale va anihila
creșterea salarială deja stabilită
pentru sectorul bugetar printr-o lege
aflată în vigoare - Legea 153/2017; 3.

Intenția Executivului de a lua cu mai
multe mâini ceea ce a dat cu una nu
are decât o explicație: bugetul de stat
nu poate suporta creșterile salariale
stabilite prin Legea - cadru a
salarizării personalului plătit din
fonduri publice. Pentru a acoperi
necesarul, guvernanții au găsit acest
artificiu fiscal, pe care intenționează
să-l impună, probabil, printr-o
ordonanță de urgență; 4. La întâlnirea
din 7 septembrie nu a participat nici

un reprezentant al Ministerului
Finanțelor, în condițiile în care
aceasta este instituția care ar trebui
să dea cele mai multe explicații
privind modul în care se va pune în
practică măsura fiscală de plată a
CAS și CASS numai de către angajat.

”Sanitas” cere Executivului, în
continuare, să nu adopte această
măsură fiscală, care ar afecta
creșterile salariale prevăzute prin
Legea-cadru 153/2017.

Uraaa! Vin banii de la UE!
Comisarul european pentru politică

regională, Corina Creţu, a declarat, joi, că
banii europeni au început să vină în
România, fiind acreditate toate instituţiile
de management şi control, iar autorităţile
române pot trimite facturi către instituţiile
europene. „Numai în luna august Comisia
a plătit 95 de milioane de euro către
România şi mai avem facturi în valoare de
350 de milioane de euro care sunt în
analiză şi care vor intra în România cât mai
curând posibil“, a spus Corina Creţu la
Palatul Parlamentului după întâlnirea cu
preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu
Dragnea. Ea a adăugat că pe exerciţiul
2007 - 2013 România a ajuns la
aproximativ 90% absorbţie de fonduri
europene. „Am făcut eforturi uriaşe pentru
pentru a ajunge la această rată de
absorbţie care înseamnă de fapt crearea a
51.000 de locuri de muncă, mii de
întreprinderi mici şi mijlocii. Sigur, în
domeniul transporturilor doar 300 de km de
autostradă, dar mii de drumuri judeţene au
fost reparate. 1.000 de şcoli, unităţi
educaţionale, grădiniţe, din acest punct de
vedere cred că nu există localitate în care
să nu se vadă în mod concret care sunt
rezultatele aduse de fondurile europene şi
tocmai de aceea trebuie să ne batem în
continuare pentru ca România să aibă un
buget pe măsura nevoilor de a se dezvolta
şi a se reduce decalajele de dezvoltare“, a
menţionat comisarul european, citat de
Agerpres.

Pe scurt.


